
Formandens	beretning	
ved	LEV	Bornholms	medlemsmøde	6.	marts	2017	
	
Da	jeg	for	et	år	siden	blev	valgt	som	ny	formand	for	LEV	Bornholm,	havde	jeg	nogle	idéer	til,	
hvordan	foreningen	skulle	drives	videre.	Så	da	jeg	tog	til	første	bestyrelsesmøde	i	
kredsbestyrelsen	havde	jeg	en	fire-punktsplan	med	mig.	En	plan	er	måske	så	meget	sagt,	men	
i	hvert	fald	fire	tiltag,	som	jeg	mente	vi	skulle	tage	fat	på.	Kredsbestyrelsen	var	enige	med	mig	
i	denne	fire-punktsplan.	
	
Og,	hvad	indeholder	den	så?	
	
For	det	første,	mener	jeg,	at	det	er	en	udfordring	for	LEV	Bornholm	at	få	nye	medlemmer	
blandt	børnefamilierne.	Derfor	er	det	første	punkt,	at	der	skal	gang	i	vores	legedage	i	DGI-
hallen.	I	vinteren/foråret	2016	afholdte	vi	et	par	legedage	med	begrænset	tilslutning.	Derfor	
besluttede	vi,	at	vi	skulle	annoncere	for	legedagene	i	2017.	Det	hjalp.	Der	har	været	rigtig	
mange	mennesker	til	de	to	legedage,	vi	har	nået	at	afholde.	Men	hvor	mange	er	så	medlem	af	
LEV?	Vi	ved	det	ærlig	talt	ikke,	men	til	gengæld	fik	vi	en	hel	del	omtale	omkring	det.	
	
Næste	punkt	i	planen	skulle	også	forsøge	at	skabe	nogle	muligheder	for	børnefamilierne.	
Tilbage	i	oktober	2015	startede	Trine	og	jeg	et	forældrenetværk	op.	Tanken	var,	at	forældre	
til	børn	med	særlige	behov	skulle	have	et	sted	at	henvende	sig,	hvis	de	stod	overfor	
udfordringer	de	havde	brug	for	hjælp	til,	eller	gerne	ville	tale	med	andre	i	samme	situation	
som	dem	selv.	Nu	ville	vi	gerne	lægge	netværket	ind	i	LEV	regi.	Der	er	nogle	få	udgifter	til	
telefonabonnement	for	det	telefonnummer	man	kan	ringe	til,	og	kredsbestyrelsen	ville	gerne	
bakke	om	idéen.	Det	har	været	småt	med	henvendelser,	og	bestyrelsen	overvejer	i	øjeblikket	
om	tilbuddet	skal	droppes	igen.	
	
Jeg	skrev	tilbage	i	november	udgaven	af	LEV	Bornholm	Bladet,	at	det	måske	er	på	tide,	at	vi	
ser	i	øjnene,	at	foreningen	er	ved	at	forandre	sig.	Baggrunden	for	dette	var,	at	vi	havde	
inviteret	alle	vores	medlemmer	til	en	tur	i	Rovfugleshow.	Det	var	en	rigtig	god	idé	syntes	vi,	
men	desværre	var	der	kun	ganske	få	tilmeldinger,	så	vi	endte	med	at	aflyse	arrangementet.	
Måske	var	det	en	lidt	drastisk	klumme	jeg	skrev	der,	men	der	er	nok	noget	om	pointen	
alligevel.	Der	har	været	faldende	tilslutning	til	arrangementerne	de	senere	år,	og	selvom	der	
stadig	kommer	rigtig	mange	til	årsfesten	i	november,	så	er	LEV	Bornholm	måske	ikke	i	samme	
grad	som	tidligere	en	”hygge-forening”.	”Hygge-forening”	skal	forstås	positivt,	det	er	vigtigt	at	
understrege.	Men	hvorfor	så	være	medlem	af	LEV?	Måske	fordi	vi	stadig	forsøger	at	arbejde	
for	at	forbedre	forholdene	for	de	udviklingshæmmede	og	sikre	rettighederne	for	denne	
gruppe	af	mennesker.	Det	gør	vi	bedst	ved	hele	tiden	at	forsøge	at	skabe	debat	og	
opmærksomhed	om	sagen.	
	
Tredje	punkt	i	planen	er	netop,	at	vi	skal	være	mere	synlige	i	de	bornholmske	medier.	Det	må	
siges,	at	vi	er	lykkedes	med	det.	Eksempelvis	bragte	Tidende	et	billede,	da	vi	donerede	et	
drivhus	til	Kildebakken.	De	seneste	måneder	har	DRP4	Bornholm	bragt	flere	historier,	hvor	
jeg	har	været	bedt	om	at	give	en	kommentar.	Disse	historier	er	mere	eller	mindre	kommet	af	
sig	selv.	Det	er	tydeligt,	at	de	på	redaktionen	kigger	vores	medlemsblad	igennem	og	laver	en	



historie	på	det.	Steen	Kuhre,	som	enhver	der	hører	radio	kender,	ringede	angående	
bestyrelsens	nytårshilsen.	Da	jeg	var	færdig	med	at	give	en	kommentar	til	det,	kunne	jeg	ikke	
dy	mig	og	spurgte	ham	om	de	kunne	være	interesserede	i	at	lave	en	historie	om	de	svigtende	
øjenlæger	fra	Glostrup.	Han	vendte	tilbage	til	sin	redaktør,	og	herefter	rullede	sagen	virkelig.	
Flere	journalister	var	på	og	der	var	kommentarer	fra	både	Handicapchef	Michael	Hansen	
Bager,	Louise	Kenneth,	leder	af	Nexø-huset	og	regionsrådsmedlem	Leila	Lindén.	Alle	bakkede	
de	op	om	sagen.	Eksemplet	viser,	hvor	lidt	der	nogen	gange	skal	til,	hvis	man	lige	griber	
chancen.	
Medlemsbladet	er	stadig	en	central	del	af	foreningens	kommunikation,	men	det	kan	i	
moderne	tider	ikke	stå	alene.	En	del	af	planen	var	at	styrke	vores	kommunikation	på	
forskellige	digitale	platforme.	Det	har	vi	gjort.	Vi	har	nu	både	en	Facebook-side	med	omkring	
50	følgere	og	en	Twitter-profil	med	en	del	færre.	Begge	dele	giver	os	dog	mulighed	for	at	
kommunikere	til	omverdenen	på	en	hurtigere	og	direkte	måde.	Vi	har	investeret	tid	og	penge	i	
en	ny	hjemmeside,	der	kan	findes	på	adressen	www.levbornholm.dk,	og	som	skal	danne	
grundlag	for	den	digitale	kommunikation.	Vi	håber,	at	I	vil	gøre	brug	af	vores	hjemmeside,	i	
hvert	fald	dem,	der	har	de	fornødne	IT-kundskaber,	og	jeg	vil	opfordre	til,	at	man	tilmelder	sig	
vores	e-mail	nyhedsbrev	som	vi	har	planer	om	at	udsende	mindst	fire	gange	om	året.	
	
Planens	sidste	punkt	skylder	vi	stadig	at	gøre	noget	ved.	Jeg	skrev	dengang:	”Hver	en	idé	skal	
vendes”.	Det	skal	forstås	sådan,	at	vi	gerne	vil	vide,	hvad	vi	kan	gøre	for	vores	medlemmer.	
Kan	vi	på	nogen	måde	spørge	vores	medlemmer,	hvad	de	kunne	tænke	sig,	at	vi	skulle	stable	
på	benene?	Måske	var	Rovfugleshow	ikke	så	god	en	idé	alligevel,	men	hvorfor	ikke?	Hvad	
skulle	vi	have	arrangeret	i	stedet	for?	Så	hermed	en	opfordring	til	at	komme	til	os	med	ønsker	
om,	hvad	vi	kan	arrangere,	støtte	eller	sætte	i	gang.	
	
Jeg	vil	slutte	af	med	at	takke	resten	af	bestyrelsen	for	deres	arbejde	i	det	forløbne	år.	Som	ny	
formand,	der	oven	i	købet	er	ny	i	foreningen,	har	det	været	vigtigt,	at	jeg	har	været	i	gode	
hænder	i	bestyrelsen.	Selvom	de	øvrige	bestyrelsesmedlemmer	ofte	har	travlt	med	at	sige,	at	
vi	ikke	behøver	at	gøre	tingene	som	vi	plejer,	så	er	det	nu	altså	meget	rart	alligevel	at	kunne	
trække	på	erfaring	fra	mange	års	bestyrelsesarbejde	fra	både	tidligere	og	nuværende	
bestyrelsesmedlemmer.	Det	har	både	været	hyggeligt,	lærerigt,	sjovt	og	spændende	at	stå	i	
spidsen	for	bestyrelsen	det	forgangne	år,	og	jeg	ser	frem	til	endnu	et	år	sammen	med	jer.	


